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Protokoll från pensionärsrådets möte den 4 mars 2013 

 

 
Ledamöter Inger Sjöberg, ordförande PRO Farsta centrum 

 Stig Åström, vice ordförande SPF Farsta 

 Harry Wikner PRO Hökarängen 

 Lilian Falkbäck PRO Farsta strand 

 Kerstin Holmgren SPF Sköndal 

   

Ersättare Berit Johansson PRO Tallkrogen/Gubbängen 

 Börje Törngren PRO Sköndal 

 Sven Engström PRO Farsta centrum 

 Christina Johansson SPF Farsta 

 Sonja Wenström SPF Sköndal 

   

   

Tjänstemän Monika Lind verksamhetscontroller 

 Pia Sundqvist nämndsekreterare 

 

 

 

 

 

 

 

 

Justeras:   

  Inger Sjöberg, ordförande 

 

 

 

 

Justeras:   

  Stig Åström, vice ordförande 

 

 

 

 

Sekreterare:  

  Pia Sundqvist 

 



SID 2 (4) 

 

 
§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs ordföranden Inger Sjöberg 

och vice ordföranden Stig Åström. Justering sker onsdag 6 mars. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokollet från rådets sammanträde den 28 januari 2013 anmäldes och 

lades till handlingarna. 

 
§ 3 Ärenden till nämndsammanträdet den 14 mars 2013 

Ärende nr 1: Anmälan av inlämnade medborgarförslag 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 2: Satsning på förorterna – svar på skrivelse från (MP) och (V) 

Rådet instämde inte riktigt i förvaltningens uppfattning att det pågår en 

satsning på ytterstaden, åtminstone inte när det gäller möjligheter till idrott 

och motion för äldre – inomhusboule och mattcurling är två sporter som 

rådet gärna skulle se att det satsas på. Den utredning av vissa förorts-

centrum som förvaltningen nämner, som Familjebostäder genomförde för 

några år sedan, har enligt rådet inte lett till några förbättringar. 

 

Harry Wikner nämnde att om Farsta gymnasium läggs ner så kanske 

föreningen Hammarby Bandy är intresserad av att använda lokalerna för 

sitt bandygymnasium, särskilt med tanke på den träningsanläggning som 

planeras för Hammarby Bandy på Tallkrogens bollplan.  

 

Ärende nr 7: Så här tyckte de äldre om stadens hemtjänst 2012 

Harry Wikner ifrågasatte att några utförare har 100 procent nöjda kunder i 

flera delar av den redovisade mätningen (i ärendets bilaga). Verksamhets-

controller Monika Lind, som medverkade vid dagens möte istället för 

avdelningschef Päivi Kabran, påpekade att vissa utförare bara har några få 

kunder – om man bara har ett par kunder och de är helt nöjda så blir ju 

resultatet 100 procent. Harry tog också upp sådant som han tyckte pekade 

på motsägelser i resultatet.  

 

Christina Johansson frågade hur förvaltningen följer upp att man får det 

bistånd som man har beviljats. Monika Lind svarade att biståndshand-

läggarna följer upp att beviljade bistånd också utförs, bland annat genom 

samtal med den som fått biståndet. Under 2012 arbetade några handläggare 

dessutom enbart med att följa upp beslutade biståndsinsatser. Nästa år 

kommer tidsmätningar att införas – tillbringad tid hos hemtjänstkund 

bokförs med teknikens hjälp, och då blir det åtminstone enkelt att följa upp 

att man får den tid som man har beviljats. 

 

 

 



SID 3 (4) 

 

 
Ärende nr 8: Uppföljning av vård- och omsorgsboenden som drivs på 

entreprenad – Ängsö 

På fråga från Christina Johansson svarade Monika Lind att entreprenad-

driven verksamhet skiljer sig från privat på det sättet att entreprenader 

drivs på uppdrag av nämnden medan privata säljer platser till nämnden. 

 

Ärende nr 10: Avsägelse i stadsdelsnämndens råd för funktionshinder-

frågor 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärendenr 13: Handlingsplan för ökad insamling av matavfall för biologisk 

behandling – svar på remiss från kommunstyrelsen 

Harry Wikner menade att om målsättningen för andelen insamlat matavfall 

ska vara realistisk så får det inte kosta mer att ansluta sig till systemet än 

att inte göra det. 

 

Ärende nr 14: Revidering av riktlinjerna för ärendeansvar mellan 

stadsdelsnämnderna – svar på remiss från kommunstyrelsen 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 15: Detaljplan för Tärnö 1 i Larsboda – svar på remiss från 

stadsbyggnadsnämnden 

Rådet ansåg att det är väldigt bra om den föreslagna byggnationen 

genomförs. 

 

Ärende nr 16: Kvalitetsgarantier för nämndens verksamhet 2013 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 17: Uppföljning av privata utförare av hemtjänst – Hökarängens 

Hemtjänst 

Sven Engström frågade vilken sorts larm som avses på sidan 5 i bilaga 1, 

där uppföljningsmallen anger att det ska finnas en åtgärdskedja för 

utryckning vid larm. Förutsätter larmet att personen ifråga själv betalar 

någon form av telefonabonnemang? Förvaltningen lovade återkomma med 

svar. 

 

Ärende nr 18: Stadsdelsnämndens protokoll den 7 februari 2013 

Rådet hade inga synpunkter. 

 
§ 4 Information från förvaltningen och avdelningen för äldre  

Vid rådets senaste möte frågade Börje Törngren var Stora Sköndal ordnade 

platser för sina boende när deras vård- och omsorgsboende avvecklades. 

Monika Lind berättade att de allra flesta fick plats inom stiftelsens övriga 

boenden och att några få fick plats på annat håll, utifrån egna önskemål. 

 



SID 4 (4) 

 

 
Ett program för rådets kommande kvalitetsseminarium den 11 mars kl 09.00-

11.00 delades ut. Seminariet kommer att innehålla följande punkter: 

 

 Uppföljning av kvalitet i egna och upphandlade verksamheter 

 Förbättringsarbete genom lex Sarah och synpunktshantering 

 Kvalitetssäkring genom social dokumentation 

 Kvalitetsmätningar genom brukarundersökningar 

 

Förmiddagen avslutas med att den upphandlade matleverantören Sodexo 

presenterar sig och bjuder på smakprover. 

 

Sekreteraren rapporterade från ett möte med företaget Your Voice, som sköter 

stadens webbplats Insyn där merparten av stadens alla nämndhandlingar och 

protokoll publiceras. Både Farsta och andra stadsdelsförvaltningar tog vid 

mötet upp rådens önskemål att rådens protokoll ska publiceras så att de är 

lättare att hitta, och så att det även går att länka till en specifik del av Insyn från 

föreningarnas egna hemsidor. Your Voice lovade vid mötet att försöka hitta en 

bra lösning på detta önskemål. 

 

Nämnden kommer nu att övergå från ärenden i pappersform till läsplattor. 

Något motsvarande planeras inte för råden, men sekreteraren lovade framföra 

till förvaltningsledningen att ett par ledamöter i rådet gärna också läser sina 

handlingar på läsplatta framöver, och att ytterligare en person har tillgång till 

egen läsplatta. 

 
§ 5 Övriga frågor  

Sven Engström frågade vad som gäller vid begravning, om dödsbo eller 

efterlevande inte har råd att bekosta begravningen. Förvaltningen svarade 

att ansvaret för dödsboutredningar förra året flyttades från stadsdels-

nämnderna till socialnämnden, men lovade återkomma med ett mer 

detaljerat svar. 

 
§ 6 Avslutning 

Ordföranden avslutade mötet. 

 


